

Nokhab
نخب

50
عاماً
YEARS

SIDF
صندوق التنمية الصناعية السعودي

الأسئلة الشائعة

FAQ



الأسئلة الشائعة حول التقديم

01 ما هي التخصصات المناسبة للبرامج؟

تستهدف برامج نخب تخصصات علمية متنوعة حسب البرنامج، وهي:

- 1- تخصصات برنامج نخب الائتمان البكالوريوس أو الماجستير في جميع التخصصات
- 2- تخصصات برنامج نخب دراسات السوق البكالوريوس أو الماجستير في جميع التخصصات
- 3- تخصصات برنامج نخب المهندسين البكالوريوس أو الماجستير في إحدى تخصصات الهندسة التالية:

- هندسة الطاقة والقوة
- هندسة التحكم
- هندسة الأجهزة التقنية
- هندسة الكمبيوتر
- هندسة الاتصالات
- الهندسة الحيوية الطبية
- هندسة الكيمياء الحيوية
- هندسة التقنيات الحيوية
- هندسة الميكانيكا الحيوية
- هندسة المواد الحيوية
- هندسة المعدات والأجهزة الطبية
- هندسة التعدين
- هندسة السلامة
- هندسة السلامة والصحة المهنية
- هندسة السلامة والوقاية من الحريق
- هندسة منع خسائر
- هندسة بيئية
- هندسة مدنية
- هندسة معمارية
- هندسة إنشائية
- الهندسة الكيميائية
- هندسة المواد
- الهندسة الدوائية
- هندسة الطاقة والمياه
- هندسة وإدارة المنافع والطاقة
- الهندسة الصناعية
- إدارة هندسية
- هندسة التصنيع ونظم التصنيع
- هندسة أنظمة الأتمتة والروبوتات
- الهندسة المالية والتكاليف
- هندسة نظم المعلومات
- هندسة إدارة العمليات
- هندسة بحوث العمليات
- هندسة تحسين الانتاج
- هندسة سلاسل الامداد واللوجستيات
- الهندسة الميكانيكية
- هندسة صناعة السيارات
- هندسة صناعة الطائرات
- هندسة صناعة المعدات والآلات
- الهندسة الكهربائية

ويمكانكم الاطلاع على التخصصات المطلوبة لكل برنامج عبر الرابط:

www.sidf.gov.sa

02 لن تتوفر لدي شهادة التخرج حتى ينتهي موعد التسجيل. ماذا يجب أن أفعل؟

يُمكنك التقديم بإرفاق ما يثبت إنهاءك جميع متطلبات التخرج عبر آخر سجل أكاديمي محدث، أو عبر إفادة من الجامعة بإنهاء متطلبات التخرج.

03 تبقى في خطتي الدراسية التدريب التعاوني هل أستطيع التقديم؟

إذا كان التدريب التعاوني أحد متطلبات التخرج، فإنه يجب إنهاء التدريب التعاوني قبل بدء البرنامج، إذ يُعد إنهاء جميع متطلبات التخرج قبل بداية البرنامج التدريبي، شرطاً أساسياً من شروط التقديم على برامج نخب. أما إذا كان التدريب التعاوني اختياريًا فإنه لا يلزم الانتهاء منه قبل التقديم.

04 أنا أعمل حالياً، فهل يجب علي الاستقالة من وظيفتي عند قبولي في برنامج نخب؟

يتطلب الانضمام لبرامج نخب التفرغ الكامل، وأن لا يكون المتدرب موظفاً في جهة أخرى سواءً كانت جهة حكومية أو خاصة حيث تتطلب برامج نخب وقتاً وجهداً لما تتضمنه من مهام متعددة، لذا يُعد التفرغ التام والالتزام الكامل، من متطلبات الالتحاق بهذه البرامج.

05 تخرجت من جامعة خارج المملكة، فهل عليّ تقديم شهادة معادلة؟

نعم، يتطلب لخريجي الجامعات العالمية تقديم المعادلة الصادرة من وزارة التعليم.

06 هل بإمكان خريجي الانتساب التسجيل في برامج نخب؟

لا يتيح التقديم لخريجي الانتساب، ويقتصر الالتحاق ببرامج نخب التدريبية للمرشحين من خريجي الانتظام.

07 أنا متقدم غير سعودي، فهل بإمكانني التقدم على البرنامج؟

مع كامل تقديرنا لحرص الراغبين من مختلف الجنسيات على الاستفادة من برامج نخب، لكنها مُتاحة حالياً للمتقدمين السعوديين فقط.

08 هل بالإمكان التقديم على أكثر من برنامج؟

يقتصر التقديم لبرامج نخب على برنامج واحد فقط لكل متقدم.

09 في حال كان تخرجي في نهاية الفصل الصيفي، هل يمكنني التقديم؟

نعم، بإمكانك التقديم في حال أرفقت خطاب من الجامعة يوضح استيفاءك لمتطلبات التخرج قبل بداية البرنامج بتاريخ 8 سبتمبر 2024م.

10 هل يمكن تحديث البيانات بعد التسجيل؟

لا يمكن تحديث البيانات بعد تأكيد طلب التسجيل.

11 سجلت في برنامج نخب ولكن لا يمكنني تفعيل البريد الإلكتروني بسبب انتهاء مدة رابط التفعيل المرسل ماذا افعل؟

يمكن إرسال رابط التفعيل مرة أخرى بعد تسجيل الدخول لحسابكم مع العلم أن صلاحية رابط التفعيل هي 24 ساعة. وفي حالة وجود مشكلة بتفعيل البريد الإلكتروني نرجو التواصل مع وحدة العناية بالعملاء

8001160004 📞

0118251555 📠

12 ما هو الحد الأقصى للعمر للقبول في البرنامج؟

يُتاح الالتحاق ببرامج نخب دون اشتراط حد أقصى للعمر طالما كان المتقدم خريجاً في عام 2022 أو بعده.

اللغة الإنجليزية

01 ما هو نوع درجة الآيلتس التي يمكن أن أرفقها؟ الأكاديمية أم العامة؟

تتضمن متطلبات الالتحاق ببرامج نخب، الحصول درجة الآيلتس الأكاديمية وليست العامة.

02 شهادتي الجامعية من خارج المملكة ومن جامعة دراستها باللغة الإنجليزية، فهل ينبغي علي تقديم شهادة إجادة اللغة الإنجليزية؟

نعم، إذ تُعد شهادة إجادة اللغة الإنجليزية آيلتس أو توفل، شرطاً أساسياً للتقديم على برامج نخب، حتى وإن كانت شهادة المتقدم صادرة من جامعة خارج المملكة، وكانت دراسته الجامعية باللغة الإنجليزية.

03 ما هي الدرجات المطلوبة في الآيلتس والتوفل؟

يتطلب الحصول على درجة 6.5 بحد أدنى في اختبار شهادة الآيلتس الأكاديمية أو درجة PBT 575, CBT 323, IBT 90, ITP 550 حد أدنى في اختبار شهادة التوفل.

04 هل تعد إجادة اللغة الإنجليزية شرطاً أساسياً للالتحاق ببرامج نخب؟

تتكون اللغة الإنجليزية هي لغة جميع المواد التدريبية والتعليمية طوال فترة التدريب في برامج نخب، ولهذا تُعد إجادة المرشحين للغة الإنجليزية إجادة تامة، إحدى المتطلبات الأساسية للالتحاق بهذه البرامج.

05 هل الصندوق الصناعي مسؤول عن تحديد جدولة اختبارات اللغة الإنجليزية؟

يجب على المتقدم التنسيق وتحديد الاختبارات مع الجهات المقدمة للاختبارات على أن يقوم المتقدم بإرسال نتيجة الاختبار المعتمدة إلى الصندوق في الموعد المحدد، والصندوق الصناعي غير مسؤول عن علاقة المتقدمين بمراكز اختبارات اللغة.

06 أنا مستوفي لجميع الشروط ولكن لم أستطع توفير جميع المستندات في الوقت المحدد؟

يتحقق الصندوق الصناعي من استيفاء المتقدمين لشروط التقديم، عبر توفيرهم كافة المستندات في موعدها المحدد. وفي حال عدم استيفاء كافة متطلبات القبول في الموعد المحدد، فإنه سيتم اعتبار ملف التقديم غير مكتمل، وعليه لن يتم دخوله في المرحلة القادمة.

07 هل تقبل شهادات الآيلتس القديمة؟

نعم، تُقبل شهادات الآيلتس القديمة أيًا كان تاريخها إذا كانت معتمدة من الجهة الرسمية.

08 هل يمكن استبدال اختبار الآيلتس باختبار الستيب؟

لا تُقبل شهادات اختبار الستيب، ويتم قبول شهادات الآيلتس الأكاديمية، وشهادات التوفل فقط.

استبيان التقديم والتقييم

01 قمت بمحاولة التقديم على البرنامج باستخدام الجوال لكن أواجه مشكلة عدم اكتمال محتوى الصفحة

نقدر لكم اهتمامكم وحرصكم، ننصح بالتقديم عبر البرنامج من خلال استخدام جهاز كمبيوتر

02 قمت بتعبئة جميع المتطلبات، لكن أحد متطلبات القبول كان أقل بنسبة بسيطة، هل هناك استثناءات؟

يتقدم لبرنامج نخب العديد من المتقدمين المستوفين الشروط والمتطلبات، ويُقبل طلب التقديم إلى برامج نخب بعد تحقيق كافة شروط متطلبات القبول، دون وجود استثناءات في هذا الأمر.

03 أجريت المقابلة الشخصية، ولكنني لم أتلق ردًا بالنتيجة؟

بعد المقابلة يُرسل بريد إلكتروني، يتضمن مدة الرد المتوقعة، وننصح دائمًا بمراجعة صندوق البريد المهمل Junk Email في حال لم يردكم رداً بنتيجة المقابلة نرجو التواصل مع

nokhab@sidf.gov.sa ✉

8001160004 📞

0118251555 📞

04 كيف أعرف ماهية حالة التقديم؟

بعد كل مرحلة يُرسل بريد إلكتروني يوضح المرحلة الحالية والخطوات القادمة، وننصح دائماً بمراجعة صندوق البريد المهمل (Junk Email)

Recruitment-NoReply@sidf.gov.sa ✉

05 ما هي مراحل التقديم؟

يمر المتقدمون بمراحل تقديم عدة، تشمل:

1 - اعتماد طلبات التقديم الأولية المطابقة للشروط

2 - التقييم ويشمل المراحل التالية

المرحلة الأولى

اختبارات القدرة المعرفية

يتم في هذه المرحلة إجراء اختبارات القدرة أو اختبارات الكفاءة لتقييم مدى جودة أداء المرشحين في مهام العمل المختلفة وكيفية تعاملهم مع المشكلات ومقدرتهم على إظهار سرعة التعلم ومهارات التفكير وقياس الإمكانات وأداء المرشحين في بيئة العمل ويتم تقديم الاختبارات على شكل سيناريوهات مبنية على العمل لزيادة مصداقية التقييم للمشاركين وتشمل: التفكير اللفظي والعددي والتفكير التجريدي والتحقق من الأخطاء والاستدلال المكاني والبياني.

المرحلة الثانية

تقييم السلوك الشخصي

يتم في هذه المرحلة تقييم الشخصية وكيفية تصرف المرشح في العمل ومدى نجاحه في أداء أدواره الوظيفية، والطريقة التي يتصرف بها المرشح في عدة مواقف مع مرور الوقت وقياس تعامل المرشح مع الآخرين وللمهام والاستجابة للمواقف.

ومدى التزام المرشح وملاءمته للانضمام للمنظمة في حال اختياره. كما يتم تحديد القدرات والإمكانيات وجوانب التحسين اللازمة للمساعدة على النجاح في تأدية مهامهم في عملهم الحالي أو المستقبلي.

المرحلة الثالثة

المحاكاة السلوكية من خلال مركز التقييم

يتم في هذه المرحلة رسم رؤية موضوعية لأداء المرشح وتحديد نقاط القوة وقابلية المرشح للتعلم ولتولي وظائف أكثر تعقيداً في المستقبل. وتهدف هذه المرحلة لقياس قدرات المرشحين على العمل كجزء من الفريق والقدرة على التأثير والتواصل بشكل فعال لتحقيق النتائج وذلك عبر مراقبة المرشح من قبل عدة مقيمين وعبر تمارين مختلفة تحاكي بيئة العمل مثل **النقاش الجماعي**، و**تمارين التحليل** و**تمارين لعب الأدوار** ويتم متابعة تصرفات المرشحين بعناية ودقة ومراقبة الفوارق السلوكية الدقيقة التي لا تظهر في اختبارات التقييم المتعلقة بالشخصية.

المرحلة الرابعة

المقابلات الشخصية

تهدف هذه المرحلة إلى التعرف عليك عن قرب ومعرفة شخصيتك والمهارات التي اكتسبتها وكيفية تفكيرك في اتخاذ قراراتك والطرق والآليات التي استخدمتها في تحقيق إنجازاتك من قبل ممثلي لجنة التقييم لمرشحي برامج نخب.

06 ما هي مراحل التقييم لخريجي أفضل 25 جامعة؟

يخوض المتقدمون المستوفون للشروط مرحلتي تقييم

1 - اعتماد طلبات التقديم الأولية المطابقة للشروط

2 - التقييم

3 - المقابلات الشخصية

07 هل يظهر التحديث في المرفقات المتواجدة في الملف الشخصي بعد إتمام عملية التسجيل في البرنامج؟

بعد كل مرحلة يُرسل بريد إلكتروني يوضح المرحلة الحالية والخطوات القادمة، وننصح دائماً بمراجعة صندوق البريد المهمل (Junk Email)

Recruitment-NoReply@sidf.gov.sa ✉

08 هل تجب تعبئة النموذج وإرفاق السيرة الذاتية باللغة العربية أم اللغة الإنجليزية؟

بإمكان المتقدم اختيار أحدها، لكن يفضل إرفاق السيرة الذاتية باللغة الإنجليزية.

09 كيف أستطيع تعديل المعلومات والبيانات التي أرفقتها في طلب التقديم؟

لا يمكن تحديث البيانات بعد تأكيد طلب التسجيل.

10 كيف أتأكد ما إذا كان التسجيل صحيح أم لا؟

بعد كل مرحلة يُرسل بريد إلكتروني يوضح المرحلة الحالية والخطوات القادمة، وننصح دائماً بمراجعة صندوق البريد المهمل (Junk Email)

Recruitment-NoReply@sidf.gov.sa ✉

11 أنمت عملية التقديم ولم تصلني رسالة على البريد الإلكتروني بإتمام التقديم. أرجو المساعدة؟

بعد التقديم، يُرسل بريد إلكتروني يوضح ما إذا تم تسجيل الطلب بنجاح، وننصح دائماً بمراجعة صندوق البريد المهمل (Junk Email). وفي حالة عدم وصول البريد الإلكتروني إليكم نرجو التواصل مع:

8001160004 📞

0118251555 📞

12 قمت باستيفاء جميع المتطلبات وقدمت على البرنامج، فهل قُبلت في البرنامج؟

تُقيم طلبات التقديم بناءً على عدة مراحل، ويُخبر جميع المتقدمين بحالة طلبهم دورياً.

13 هل أستطيع معرفة سبب رفض طلبي؟

تمر طلبات التقديم على برامج نخب بعدة مراحل للتقييم، ويُفاضل بين المتقدمين وفقاً لها،

ويُمكن الاطلاع على مراحل التقييم عبر الرابط www.sidf.sgov.sa

14 أنا مستوفٍ لجميع الشروط ولكن لم أستطع توفير جميع المستندات في خلال التقديم؟

نتحقق من استيفاء المتقدمين لشروط التقديم، عبر توفيرهم كافة المستندات قبل إتمام عملية التقديم. وفي حال عدم استيفاء كافة متطلبات القبول، فإنه سيتم اعتبار ملف التقديم غير مكتمل، وعليه لن يتم دخوله في المرحلة القادمة.

البرنامج التدريبي بعد القبول

01 هل سيكون التدريب الداخلي والخارجي حضورياً أم عن بُعد؟
تكون كافة مراحل التدريب حضورية، ولكن سُقّام بعض مراحل التدريب عن بُعد.

02 أين سيكون مقر التدريب الداخلي؟
سيكون التدريب الداخلي في مقر الصندوق الصناعي في مدينة الرياض.

03 هل السفر للخارج ضروري؟ أم بإمكاننا الدراسة عن بعد؟
كافة مراحل التدريب حضورية، وتتطلب بعض مراحل التدريب الخارجي السفر إلى خارج المملكة لحضورها.

04 ما هو نوع العقد الذي سأحصل عليه عند قبولي بالبرنامج؟
يُحصل المتدربون على عقد تدريب وتأهيل عند قبولهم في برامج نخب.

05 هل عقد الفترة التدريبية يختلف عن عقد وعرض الوظيفة؟
نعم يختلف عقد الفترة التدريبية عن العقد والعرض الوظيفي.
عقد التأهيل والتدريب
عقد يلتزم بمقتضاه صاحب العمل بتأهيل أو تدريب شخص يتعاقد معه لإعداده وتأهيله في مهنة معينة.
عقد العمل
هو عقد مبرم بين صاحب العمل والموظف، يتعهد الموظف بموجبه أن يعمل تحت إدارة صاحب العمل أو إشرافه مقابل أجر.

06 هل هناك عقد بالعمل لدى الصندوق بعد الانتهاء من البرنامج الداخلي والخارجي؟
نعم، يقدم الصندوق الصناعي عقد عمل إلى المتدربين المجتازين للبرنامج التدريبي وذلك حسب نظام العمل.

07 هل سأحصل على أي شهادة عند الانتهاء من البرنامج؟
بالتأكيد، يحصل جميع المتدربين على شهادة إتمام البرنامج التدريبي.

08 هل سأحصل على وظيفة بعد انتهاء البرنامج التدريبي؟
عند اجتياز البرنامج التدريبي بنجاح، يرحب الصندوق الصناعي للخريجين ليصبحوا ضمن منسوبيه الكرام.

09 كم مدة البرنامج التدريبي؟
مدة التدريب في برامج نخب هي سنتان.

10 كم مدة التدريب الخارجي ضمن برامج نخب؟

تعتمد مدة التدريب الخارجي على طبيعة كل برنامج تدريبي على حدة، ويُمكن الاطلاع على مراحل البرامج عبر الرابط www.sidf.gov.sa

11 ما هي المزايا التي يقدمها البرنامج للمتدربين؟

يحصل المتدربون ضمن برامج نخب التدريبية على مزايا تتضمن

- بدل سكن وبدل نقل.
- التطوير الشخصي والمهني.
- العلاقات المهنية على صعيد دولي، إقليمي، ومحلي.
- اكتساب خبرات مميزة.
- مكافأة شهرية.
- مكافأة أداء سنوية.
- تأمين طبي للمتدرب ووالديه.
- لتسجيل في التأمينات الاجتماعية.

12 هل أحصل على تأمين طبي خلال فترة التدريب والوظيفة؟

نعم، يحصل المتدربون ضمن برامج نخب على تأمين طبي خلال فترات التدريب، وبعد حصولهم على الوظيفة.

13 هل يشمل التأمين الطبي الوالدين؟

نعم يشمل تأمين المتدربين الطبي والديهم.

14 هل تختلف المزايا والمكافآت من برنامج لآخر؟

يحصل جميع مرشحي برامج نخب التدريبية على نفس المكافآت والمزايا.

15 ماهي أفضل الجامعات العالمية؟

حسب تصنيف المواقع التالية

Times Higher Education

QS Top Universities

U.S. News

Rank	University	Country
1	Harvard University	US
2	Massachusetts Institute of Technology	US
3	Stanford University	US
4	University of Oxford	UK
5	Columbia University	US
6	University of Cambridge	UK
7	California Institute of Technology	US
8	Johns Hopkins University	US
9	Yale University	US
10	University College London	UK
11	Imperial College London	UK
12	University of Pennsylvania	US
13	Princeton University	US
14	University of Michigan - Ann Arbor	US
15	Cornell University	US
16	The University of Chicago	US
17	Tsinghua University	China
18	University of California - Berkeley	US
19	University of California - Los Angeles	US
20	University of Toronto	Canada
21	Duke University	US
22	ETH Zurich	Switzerland
23	National University of Singapore NUS	Singapore
24	Northwestern University	US
25	University of Washington Seattle	US

Application FAQ

01 What specializations/majors do Nokhab programs accept?

You can view the majors required for each program through the following link:
www.sidf.gov.sa

02 My graduation certificate will not be ready by the time the registration closes, what should I do?

You can apply by attaching an updated academic transcript or statement from the university proving the completion of all graduation requirements.

03 I have not completed my cooperative training program can I still apply to the program?

If the cooperative training is a graduation requirement, it must be completed before starting the program, as completion of graduation is a mandatory requirement. Optional cooperative training on the other hand, does not exclude the trainee from submitting his/her application.

04 I am currently working, should I quit my job if I get accepted in Nokhab program?

Joining Nokhab program requires the trainee to be **fully dedicated and committed**, i.e., he/she must not be an employee in another organization whether government or private sector.

05 I graduated from an abroad university, do I have to provide an equivalency certificate?

Yes, you must provide an equivalency certificate from the Ministry of Education in Saudi Arabia.

06 Can affiliation graduates apply for the programs?

Nokhab programs only accept regular graduates.

07 Can non-Saudi nationals apply to Nokhab programs?

We fully appreciate all those who are interested in applying to Nokhab programs regardless of their nationalities. **Unfortunately, we only accept Saudi nationals.**

08 Is it possible to apply for more than one program in Nokhab?

No, you are only allowed to apply to one program.

09 **If my graduation is at the end of the summer semester, can I apply to Nokhab program?**

Yes, you can apply by attaching a letter from the university stating that you will be completing all graduation requirements before the program start date **08 September 2024**

10 **Can I update my data after registration?**

No, once you have submitted your application, you will not be able to update your data.

11 **I registered in Nokhab program, but activation link sent has expired. What should I do?**

The activation link can be sent again after logging into your account, bearing in mind that the validity of the activation link is 24 hours. In the event of a problem with activating the e-mail, please contact Customer Care

 **8001160004**

 **0118251555**

12 **What is the age limit for enrollment in Nokhab programs?**

There is no age limit for enrollment in Nokhab programs as long as the applicant graduated no earlier than 2022.

English Language Level

01 Which type of IELTS test is required? Academic or General?

Enrollment to the program requires the IELTS Academic test type.

02 I got my degree from a university that offers all courses in English, do I need to provide a proof of English proficiency?

Yes, you must provide a proof of English proficiency **IELTS or TOEFL**

03 What are the required scores for IELTS and TOEFL?

A minimum of 6.5 in the IELTS “Academic” or a minimum of PBT 575, CBT 323, IBT 90, ITP 550 in TOEFL.

04 Is English proficiency a prerequisite for Nokhab programs?

All training and educational materials will be provided in English throughout the training period. Therefore, English proficiency is one of the basic requirements and is a prerequisite for admission in the program.

05 Is SIDF responsible for scheduling the English language test?

No, the applicant must coordinate with IELTS or TOEFL test providers and send the test score to the SIDF on time. SIDF shall not be involved in the relationship between the applicant and test provider.

06 I am eligible to apply for Nokhab programs, but I cannot provide all the documents on time. Is this acceptable?

Fulfilling all application requirements and providing all documents on time is mandatory. Failing to fulfill all application requirements on time shall result in excluding the application due to incompleteness.

07 Do you accept outdated IELTS certificates?

Yes, we do.

08 Can we replace the IELTS test with the STEP?

No, we only accept Academic IELTS and TOEFL.

Application and Assessment Questionnaire

01 I am facing an issue (incomplete page content) when I try to apply using my smartphone; what shall I do?

We appreciate your interest and recommend that you apply using a computer.

02 I fulfilled all application requirements except one; are there any exceptions?

Unfortunately, there are no exceptions. The application is accepted after fulfilling all admission requirements.

03 I had my interview; when do I receive my result?

An email is sent from **nokhab@sidf.gov.sa** after the interview mentioning the expected response time. You are recommended to always check your junk mail. If you have not received a response, please contact

 **8001160004**

 **0118251555**

04 How do I know the status of the application?

An email will be sent after each stage indicating the current stage and next steps, and we recommend that you always check your junk mail.

05 What are the evaluation stages for graduates of the top 25 universities?

If you are a graduate from one of the top 25 universities, the evaluation will be according to the following stages:

- Approval of eligible initial applications
- Evaluation
- Interviews

06 Does an update appear in the attachments in the profile after completing the registration process?

An email is sent from **Recruitment-NoReply@sidf.gov.sa** after each stage indicating the current stage and next steps. You are recommended to always check your junk mail.

07 Application Stages

The applicant goes through several stages as follows

1- Approval of the initial application submissions that match the conditions

2- Evaluation stage which includes the following phases:

Phase 1

Ability Test

At this phase, cognitive tests or aptitude tests are conducted to evaluate how well applicants perform in various work tasks, how they deal with problems, and their ability to demonstrate learning agility, critical skills, measurement of potentials, and the performance of the applicants in the work environment. These tests include verbal and numerical thinking, abstract thinking, error checking, spatial and graphical reasoning.

Phase 2

Psychometric Assessment

At this phase, a behavioral assessment is used and the personality is evaluated; how the applicant behaves at work, how successful are they in performing their job roles, the way they deal with several situations over time, their behavior with others and tasks and their response to situations. These tests also measure the applicant commitment and suitability to join the organization, if selected. The capabilities, capabilities and aspects of improvement required to help them succeed in performing their duties in their current or future work are also identified. In addition, capabilities and aspects of improvement are identified to help the applicants succeed in performing their duties in their current or future work.

Phase 3

Behavioral Simulation through an Assessment Center

The overall objective of conducting any Assessment Centre is to gain reliable and objective insights into the applicant's performance and learning agility to take on more complex roles in the future. It also aims to measure the applicant's abilities to work as part of the team and the ability to influence and communicate effectively to achieve results. This is done by observing the applicant by several evaluators and through various exercises that simulate the work environment such as (group discussion, analysis exercises, and role-playing exercises), Applicant's actions are carefully monitored for subtle behavioral differences that do not appear in personality assessment tests.

Phase 4

Interviews

At this phase, the representatives from Nokhab's evaluation committee aim at getting to know the applicant closely, knowing their personality, the skills they have acquired, the way they think when making decisions, and the methods and mechanisms.

08 Should the CV and the form be filled out in Arabic or English?

Both languages are accepted. However, we recommend that the CV is submitted in English.

09 How can I amend the information and data that I have attached to the application?

Once you have submitted your application, you will not be able to update your data.

10 How do I know if the submission is correct or not?

An email will be sent from **Recruitment-NoReply@sids.gov.sa** after the submission indicating whether your request has been successfully registered. Also, you are recommended to always check your junk mail.

11 I completed the registration process but did not receive a confirmation email? What shall I do?

An email will be sent from **Recruitment-NoReply@sids.gov.sa** after the submission indicating whether your request has been successfully registered. You are recommended to always check your junk mail. If you have not received a response, please contact

☎ **8001160004**

📞 **0118251555**

12 I fulfilled all the requirements and applied to the program, have I been accepted?

There are several stages of evaluation after submitting the application, and all applicants will be informed of their application status periodically.

13 May I know why my application was rejected?

There are several stages for evaluation after submitting applications, and selection is made between applicants according to the evaluation stages. You can view the evaluation stages through the following link **www.sids.gov.sa**

14 I am eligible to apply for Nokhab programs, but I cannot provide all the documents on time. Is this acceptable?

There are several stages for evaluation after submitting applications, and selection is made between applicants according to the evaluation stages. You can view the evaluation stages through the following link **www.sids.gov.sa**

Training Program

after admission

01 Will the internal and external training be in person or virtual?

The training sessions will be in person, and some training sessions may be held virtually.

02 Where will the internship take place?

The internship will take place in SIDF Head quarters.

03 Is traveling abroad necessary? Or I can study remotely?

External training sessions will be in person, and some stages of external training require traveling outside the Kingdom to attend.

04 What type of contract will I receive upon my acceptance in the program?

External training sessions will be in person, and some external training sessions require traveling outside the Kingdom to attend them but due to the precautionary measures, they may be set up remotely.

05 Is the training contract different from the job contract and job offer?

Yes, it is.

A training contract is a contract between the trainee and the employer to prepare and qualify the trainee for a specific profession.

An employment contract is a contract between the employer and the employee, whereby the employee undertakes to work under the employer's management or supervision in return for a wage.

06 Will we be offered an employment contract at SIDF after completing the internal and external program?

Yes, SIDF will offer an employment contract to the trainees who have completed the training successfully as per the labor law.

07 Will I receive any certification upon completion of the program?

Certainly, all trainees will receive a certificate upon completion of the training program.

08 Will I get a job after the training program ends?

Yes, upon successfully completing the program, SIDF offers the trainees an employment contract.

09 How long is the training program?

The duration of the training Nokhab programs is 2 years.

10 How long is the external training within the training stages?

They differ according to the training program, and you can see the program stages on the following link www.sidf.gov.sa

11 What are the benefits that the program provides for trainees?

- Monthly reward
- Annual performance bonus
- Medical insurance for the trainee and his/her parents
- General Organization for Social Insurance (GOSI) registration
- Housing and transportation allowance
- Personal and professional development
- Excellent opportunities for networking and building professional relationships
- Gaining an outstanding experience

12 Do I get a medical insurance during the training period and the job?

Yes, you do.

13 Does medical insurance cover the parents?

Yes, it does cover the parents.

14 A List of the Finest Universities

Universities classification as per the following sites

Times Higher Education

QS Top Universities

U.S. News

Rank	University	Country
1	Harvard University	US
2	Massachusetts Institute of Technology	US
3	Stanford University	US
4	University of Oxford	UK
5	Columbia University	US
6	University of Cambridge	UK
7	California Institute of Technology	US
8	Johns Hopkins University	US
9	Yale University	US
10	University College London	UK
11	Imperial College London	UK
12	University of Pennsylvania	US
13	Princeton University	US
14	University of Michigan - Ann Arbor	US
15	Cornell University	US
16	The University of Chicago	US
17	Tsinghua University	China
18	University of California - Berkeley	US
19	University of California - Los Angeles	US
20	University of Toronto	Canada
21	Duke University	US
22	ETH Zurich	Switzerland
23	National University of Singapore NUS	Singapore
24	Northwestern University	US
25	University of Washington Seattle	US

Nokhab
نخب

50
عاماً
YEARS

SIDF
صندوق التنمية الصناعية السعودي

sidf.gov.sa